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ه  خر هر ما ی آ یکشنبه ها
یژه  شهرآرامحله منطقه3 و
ناحیه منفصل قرقی و مهرگان 
منتشر می شود. در این شماره 
نگاهی گذرا به جلسه شورای 
و محله  ین د ا عی  جتما ا
داریم.شورای اجتماعی محله قرقی این ماه میهمان 
مسجد ابوذر واقع در خیابان شهید کشمیری۷3 بود. 
سیدرحیم حسینی، کارشناس فرهنگی ناحیه منفصل 
قرقی، در ابتدای جلسه گزارش کار مختصری در رابطه 
با فعالیت های فرهنگی و اجتماعی محله قرقی ارائه داد.

 وی در ادامه از اهدای بسته های نوشت افزار و مواد 
ضدعفونی به دانش آموزان نیازمند خبر داد و گفت: 
همان طور که در گذشته نیازمندان محله را شناسایی 
کرده ایم در نظر داریم بسته های نوشت افزار و بسته های 
بهداشتی را در روزهای پایانی ماه صفر به دانش آموزان 
نیازمند اهدا کنیم برای این برنامه اعضای شورای 
اجتماعی محله هم ما را یاری کنند.خبر خوش دیگری 
که حسینی در این جلسه مطرح کرد آسفالت پیاده روهای 
خیابان شهید کشمیری بود. وی دراین باره گفت: طی 
سال های گذشته که روستای قرقی به محله قرقی تبدیل 
 شده است و در حال حاضر جزو محدوده شهری به 
بی از سوی شهرداری در این  شمار می آید خدمات خو
منطقه توزیع  شده است. یکی از مطالباتی که اهالی و 
اعضای شورا در جلسات گذشته بیان کرده اند خاکی 
بودن پیاده روهای خیابان شهید کشمیری بوده است که 
ان شاء ا... با همراهی اداره عمران و حمل ونقل منطقه 
به زودی عملیات آسفالت این پیاده روها آغاز خواهد 
شد. اعضای شورا برای سرعت بخشیدن به آسفالت 
معابر همراه اداره عمران باشند تا شهروندان همکاری 

بیشتری داشته باشند.

جهانی، نماینده ساکنان در شورای اجتماعی محله 
قرقی، جلسه را با تذکری ادامه داد و گفت: همه اعضای 
شورا که در این جلسات حضور پیدا می کنند دغدغه رفع 
مشکلات مردم محله رادارند اما بعضی اعضای شورا 
توجهی به بودن یا نبودنشان ندارند باید حضور و غیبت 
اعضا را بر اساس آیین نامه اجرایی کنیم. هر عضوی که 
سه جلسه متوالی یا پنج جلسه متناوب غیبت داشته باشد 
باید حذف و عضو علی البدل جایگزین شود با این کار بقیه 
اعضا هم موضوع را جدی می گیرند و در آینده ضربه ای به 

پیکره شورای اجتماعی محله مان نخواهد خورد.
3، هم  مصطفی عباسی، رئیس اداره فرهنگی منطقه
که در این جلسه به طور سرزده حضور پیداکرده بود از 
اعضای شورا درخواست کرد شهروندان را با سامانه مرکز 
ارتباطات مردمی 13۷ آشنا کنند. وی گفت: هفته گذشته 
به اتفاق جمعی از اعضای شورای اجتماعی محلات 
منطقه از محل مرکز ارتباطات مردمی 13۷ بازدید کردیم. 
سامانه 13۷ راه میان بری بین مردم و شهرداری است 
شهروندان اگر با این سامانه ارتباط برقرار کنند به راحتی 
می توانند مشکلات محله را بدون مراجعه حضوری 
به شهرداری در میان بگذارند و به سرعت با پیگیری 
کارشناسان 13۷ و همراهی مدیران شهری مشکلات 
حل وفصل خواهد شود.موضوع مهم دیگری که در این 
جلسه مطرح شد بحث رهاسازی فاضلاب خانگی در 
معابر بود. اعضای شورا از نماینده مرکز بهداشت قرقی 
درخواست کردند راهکاری برای حل این مشکل چندین 
ساله ارائه دهد.خانم انصاری هم در این رابطه گفت: 
رهاسازی فاضلاب در کوچه ها و معابر عمومی علاوه 
بر آلودگی بصری، باعث انتشار بوی نامطبوع، هتک 
حرمت ساکنان و تضییع حقوق شهروندی، تجمیع و 
تکثیر حشرات و جانوران موذی، آلودگی خاک و منابع 
آب و آلودگی غذا توسط حشرات و گردوخاک و درنتیجه 

شیوع بیماری های مختلف عفونی و انگلی می شود.
وی ادامه داد: مرکز بهداشت قرقی برای حل این مشکل 
اخطاریه برای ساکنان ارسال می کند اعضای شورا 
می توانند منازلی که فاضلاب خانگی را به بیرون از منزل 
رهاسازی می کنند به ما معرفی کنند تا مراحل قانونی و 

اخطاریه های لازم را برایشان ارسال کنیم.

   محله امید در مهرگان
جلسه شورای اجتماعی محله مهرگان نیز در مسجد 
مصلای آسمان این محله برگزار شد. این جلسه با 
محوریت اجرای طرح »محله امید« با حضور مجری 

طرح برگزار شد.
مریم فرنوش، مجری طرح »محله امید«، در این جلسه 
بیان کرد: از سوی سازمان اجتماعی فرهنگی شهرداری 
مشهد برای مناطق کم برخوردار شهر طرح های مختلفی 
اجرا می شود. طرح »محله ما« با محوریت حل مشکلات 
عمرانی منطقه عملیاتی می شود اما در طرح »محله امید« 
در مرحله اول آسیب های اجتماعی محله شناسایی 
یت بندی می شود و سپس بر اساس نیازسنجی  و اولو
کارگاه های آموزشی برای شهروندان در زمینه تحصیلی، 

خانواده و... برگزار می شود.
وی در ادامه درباره روند اجرای این طرح بیان کرد: برای 
شروع این طرح نیاز به تشکیل کارگروه داریم تا زودتر به 
اهداف مهم این طرح برسیم. برای این کارگروه دو نفر از 
اعضای شورای اجتماعی محله و دو نفر به نمایندگی از 
تشکل های محله نیاز است اجرای طرح تا زمانی ادامه 
دارد که شهروندان استقبال کنند و رضایت داشته باشند.

با نظر اعضای شورای اجتماعی محله مهرگان کارگروه 
طرح »محله امید« با حضور خانم ها ارغوانی و شاکر به 
نمایندگی از شورای اجتماعی محله و خانم گرگانی و آقای 

قلندری به نمایندگی از تشکل های محله تشکیل شد.

کارشناس ارشد روان شناسی درباره بازخوردهای مردمی 
گفت: با توجه به حضور چندین ساله ام در محلات 
مختلف و ارتباط های اجتماعی ای که با افراد داشته ام 
یم اهالی محلات برای رسیدن به نتایج  می توانم بگو
بی داشته اند. مسئولان مربوطه هم یاور ما  همکاری خو
در اجرای این طرح ها بوده اند. به عنوان یک روان شناس و 
فعال اجتماعی از شهرداری تشکر می کنم که به این حوزه 
از مسائل ورود کرده و حوزه کاری خود را نه تنها به امور 
کالبدی شهر بلکه به روحیات و مسائل شهروندان توسعه 
داده است. نکته محوری در این میان مستمر بودن طرح ها 

در طول زمان است.
وی با اشاره به خاطراتی از اجرای طرح سایبان امید در محله 
مهرگان بیان کرد: با صحبت های مشترکی که با خانم ها در 
این محدوده داشتم بعضی مخاطبان به شیوه های جدید در 
مسیر زندگی رسیده اند. خانمی بعد از جلسه پیش من آمد 
و گریست و گفت من درباره کنترل خشم و ارتباط با همسر 
و فرزندانم راه های نادرستی را انتخاب کرده بودم و حالا 
که این راه ها را می شنوم و یاد می گیرم حس می کنم دیدم 
به جهان عوض شده است. حالا بهتر می توانم هیجاناتم 
یی بهتری با اعضای خانواده ام  یارو را کنترل کنم و رو

داشته باشم.
او در پایان اضافه  کرد: امیدوارم همه متخصصان مسائل 
انسانی مجال این را داشته باشند که دانسته های خودشان را 
با مردم مطرح کنند و حرکتی روبه جلو و جامعه ای نزدیک تر 

به آرمان های انسانی و دینی را شاهد باشیم.

محمدرضا فیضی 

حدود یک دهه از عمر شورای اجتماعی محلات مشهد می گذرد. در این مدت این نهاد با تغییر 
و تحولات مختلفی روبه رو بوده است. از اهداف راه اندازی نهاد مردمی شورای اجتماعی محله 
جلب مشارکت شهروندان، استفاده از ظرفیت های مردمی برای حل مشکلات مردم محله و بهبود 

شرایط فرهنگی و اجتماعی بوده است. در شماره آینده شهرآرامحله، در نظر داریم گپ و گفتی با 
رئیس دبیرخانه شورای اجتماعی محلات مشهد داشته باشیم. اعضای شورای اجتماعی منطقه 

ما می توانند سؤال هایشان را با ما در میان بگذارند تا بدون واسطه پاسخ سؤال ها را جویا شویم.

هفتمین نشست شورای محلات قرقی و مهرگان برگزار شد

صدور اخطاریه براى رهاسازى فاضلاب خانگى


